
Protokół Nr XXIX/17 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 31 maja 2017 r. na godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. XXIX/404/2017 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.
2. XXIX/405/2017 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
3. XXIX/406/2017 w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Policji 
                                  w Raciborzu.
4. XXIX/407/2017 w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej
                                  Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu.
5. XXIX/408/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu.
6. XXIX/409/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego
                                  realizacji zadania inwestycyjnego pod nazwą: „Projekt budowy drugiego
                                  odcinka wschodniej obwodnicy Raciborza”.
7. XXIX/410/2017 w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Raciborskiemu.
8. XXIX/411/2017 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego
                                 Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum
                                 Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2016 r. 
                                 do 31 grudnia 2016 r.
9. XXIX/412/2017 w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami
                                  komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami
                                  komunalnymi oraz stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności.
10. XXIX/413/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości
                                  położonych w Raciborzu w rejonie ul. Opawskiej.
11. XXIX/414/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu
                                  położonej w Raciborzu przy ul. Cegielnianej.
12. XXIX/415/2017 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek inwestycyjnych
                                  położonych w Raciborzu przy ul. Bartka Lasoty.
13. XXIX/416/2017 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/489/2013 Rady Miasta Racibórz 
                                  z dnia 18 grudnia 2013 r. w sprawie nadania Statutu Ośrodkowi Sportu 
                                  i Rekreacji w Raciborzu.
14. XXIX/417/2017 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/464/2013 Rady Miasta Racibórz 
                                  z dnia 30 października 2013 r. w sprawie nadania Statutu Miejskiemu
                                  Zarządowi Budynków w Raciborzu.
15. XXIX/418/2017 w sprawie realizacji projektu "ŚWIĄTECZNE / SVÁTEČNÍ
                                  JARMARKI(Y)" w ramach programu INTERREG V-A REPUBLIKA
                                  CZESKA- POLSKA.
16. XXIX/419/2017 w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII/89/2003 Rady Miasta Racibórz z dnia
                                  14 maja 2003 r. w sprawie zasad usytuowania na terenie miasta Racibórz
                                  miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych.
17. XXIX/420/2017 w sprawie uzgodnienia przeprowadzenie zabiegów pielęgnacyjnych 
                                  i konserwacyjnych pomników przyrody.
18. XXIX/421/2017 w sprawie nadania tytułu wraz z medalem „Zasłużony dla Miasta
                                  Raciborza”.
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Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
 Kierownik Biura Zarządzania Kryzysowego Stanisław Mrugała
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Maciej Markowicz 
 

Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 21, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił i poddał pod głosowanie wnioski o ujęcie w planowanym porządku obrad 
zał. Nr 2, dodatkowych następujących punktów i projektów uchwał: 
 wnioski Prezydenta Miasta:

1/ Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
2/ Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem „Zasłużony dla Miasta Raciborza”.

 wnioski wynikające z pracy Rady Miasta:
3/ w związku z obecnością zaproszonych gości odwrócenie kolejności pkt. 3 i 4. 

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła wnioski przedstawione przez Przew.
RM Henryka Mainusza, ustalając następujący porządek obrad (wydruk z głosowania 
imiennego stanowi zał. Nr 3):

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa na terenie miasta - informacje szefów służb, 

inspekcji, straży o podjętych działaniach w 2016 r.
4. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
5. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Raciborzu za 2016 rok.
6. 1. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.

2. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
7. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Policji w Raciborzu.
8. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Państwowej 

Straży Pożarnej w Raciborzu.
9. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu.
10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego realizacji zadania 

inwestycyjnego pod nazwą: „Projekt budowy drugiego odcinka wschodniej obwodnicy 
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Raciborza”.
11. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Raciborskiemu.
12. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2016 r. do 31 grudnia 2016 r.

13. Uchwała w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki opłaty za 
pojemnik o określonej pojemności.

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości położonych 
w Raciborzu w rejonie ul. Opawskiej.

15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 
Raciborzu przy ul. Cegielnianej.

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek inwestycyjnych 
położonych w Raciborzu przy ul. Bartka Lasoty.

17. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/489/2013 Rady Miasta Racibórz z dnia 18 
grudnia 2013 r. w sprawie nadania Statutu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Raciborzu.

18. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/464/2013 Rady Miasta Racibórz z dnia 30 
października 2013 r. w sprawie nadania Statutu Miejskiemu Zarządowi Budynków w 
Raciborzu.

19. Uchwała w sprawie realizacji projektu "ŚWIĄTECZNE / SVÁTEČNÍ JARMARKI(Y)" w 
ramach programu INTERREG V-A REPUBLIKA CZESKA- POLSKA.

20. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII/89/2003 Rady Miasta Racibórz z dnia 14 maja 
2003 r. w sprawie zasad usytuowania na terenie miasta Racibórz miejsc sprzedaży i podawania 
napojów alkoholowych.

21. Uchwała w sprawie uzgodnienia przeprowadzenie zabiegów pielęgnacyjnych i 
konserwacyjnych pomników przyrody.

22. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr III/27/2002 Rady Miasta Racibórz z dnia 20 grudnia 
2002 r. dotyczącej ustalenia zasad przyznawania radnym diet oraz zwrotu kosztów podróży 
służbowych.

23. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem „Zasłużony dla Miasta Raciborza”.
24. Interpelacje, zapytania i wnioski.
25. Zakończenie sesji.

Ad 2. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie Protokół Nr XXVIII/17 z sesji Rady 
Miasta Racibórz z dnia 26 kwietnia 2017 r. 

Rada przy 21 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła
Protokół Nr XXVIII/17 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 26 kwietnia 2017 r. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 4. 

Ad 3. Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa na terenie miasta - informacje szefów służb,
          inspekcji, straży o podjętych działaniach w 2016 r.

 Przew. RM Henryk Mainusz powitał obecnych na sesji zaproszonych gości:
1) Panią Karinę TALABSKĄ  - Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego                

w Raciborzu,
2) Pana Łukasza KREBSA - Komendanta Powiatowego Policji w Raciborzu,
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3) Pana Jan PAWNIKA - Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu,
4) Pana Tomasza MUSZYŃSKIEGO - Zastępcę Komendanta Placówki Staży Granicznej w 

Rudzie Śląskiej,
5) Pana Zbigniewa MAZURA - Powiatowego Inspektora Weterynarii w Raciborzu.

 Radny Piotr Klima  w sprawie ostatniego pożaru w Brzeziu zapytał o to kto pokryje koszty tej 
akcji,  w kontekście umorzonej sprawy względem sprawcy i jakie wnioski płyną na przyszłość. 

 Pan Jan Pawnik -  Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu przekazał, 
że straty w tym pożarze oszacowano na ok. 833 tys. zł. Dodał, że dochodzenie w sprawie 
pożarów prowadzi policja pod nadzorem prokuratury. Wskazał, że zadaniem straży było 
ugaszenie pożaru. W zakresie wniosków przekazał, że straż pożarna nie jest wstanie 
skontrolować wszystkich budynków w mieście. Dodał, że zgodnie z obowiązującym u nas 
prawem za bezpieczeństwo odpowiada właściciel, zarządca bądź użytkownik budynku, placu 
lub terenu. Wskazał, że straż pożarna na bieżąco dokonuje kontroli różnych obiektów, również 
tych magazynowych. Uznał, że pożar ten powinien być przestrogą dla wszystkich, którzy tego 
typu działalność prowadzą.      

 Radny Piotr Klima wskazał, że umorzenie sprawy odniesie odwrotny skutek i w związku z tym 
przekazał, że pytanie to kieruje do komendanta policji. 

 Pan Łukasz Krebs - Komendant Powiatowy Policji w Raciborzu przekazał, że sprawa została 
umorzona i z tego co pamięta biegły pożarnictwa nie był wstanie określić ani przyczyny pożaru 
ani tego czy było to podpalenie i czy miało charakter umyślny. 

 Radny Piotr Klima zapytał czy właściciel dopełnił wszystkich formalności jeśli  chodzi o 
zgłoszenie tego typu działalności i kto w takim razie pokryje koszty akcji gaśniczej. 

 Pan Łukasz Krebs przekazał, że nie wie kto poniesie koszty akcji, a straty w pożarze są stratami 
właściciela. 

 Radny Piotr Klima zapytał czy zastosowanie nowoczesnego systemu monitorującego tego typu 
hale nie pozwoliłoby straży szybciej zareagować. Wskazał też, że pożar ten wywołał ogromne 
zagrożenie dla okolicznych mieszkańców.

 Pan Łukasz Krebs przekazał, że hala ta została wynajęta i posłużyła do przechowania starych 
ubrań. 

 Radny Piotr Klima zapytał kto wydaje zgody na takie składowanie rzeczy.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że pytanie jest istotne ale nie do komendanta 

policji. Dodał, że właściciel wynajął halę przedsiębiorcy, który ma zezwolenie na gromadzenie 
odpadów, bo były to odpady. Niemniej dodał, że na składowanie w tym miejscu nie miał 
formalnego zezwolenia.   

 Radny Piotr Klima przekazał, że takiego wyjaśnienia nie można uznać.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że takie było stanowisko prokuratury.
 Radny Piotr Klima uznał, że w związku z tym powinno się zaprosić również przedstawiciela 

Prokuratury Rejonowej w Raciborzu.
 Radna Anna Ronin uznała, że wskazówka na temat sprawcy podpalenia do prokuratury musiała 

zostać dostarczona przez policję. Dalej wskazała, że z przedstawionych informacji wynika, że 
sprawcą jest osoba, która składowała odpady bez zezwolenia na to miejsce. W związku z tym 
zapytała co będzie dalej.         

 Pan Łukasz Krebs przekazał, że policja bada sprawę pod kątem karnym, to jest pod kątem 
szukania sprawcy podpalenia. Nie rozpatruje sprawy pod kątem nie przestrzegania przepisów 
pożarowych, bo to nie jest kompetencja policji ale straży pożarnej.

 Radna Anna Ronin zapytała czy prokuratura w tej sprawie występowała jako oskarżyciel 
publiczny. 

 Pan Łukasz Krebs przekazał, że w tego typu pożarach sprawę wszczyna się z urzędu, a 
postępowanie takie jest nadzorowane przez prokuraturę. Sprawa ta została umorzona. Następnie
dodał, że w kwestii innych postępowań administracyjnych nie będzie się wypowiadał, bo nie ma
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w tym względzie informacji.  
 Radny Piotr Klima zapytał czy obiekt był ubezpieczony i czy zostało wypłacone 

odszkodowanie.
 Pan Łukasz Krebs przekazał, że nie dysponuje takimi danymi. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że obiekt nie był ubezpieczony.
 Radny Leszek Szczasny zapytał o sprawę monitoringu m.in. na ul. Batorego i o to jak ten 

monitoring funkcjonuje w mieście i czy są w tym względzie jakieś problemy czy miejsca, które 
należałoby objąć tym monitoringiem.   

 Pan Łukasz Krebs przekazał, że system monitoringu obsługuje straż miejska i generalnie uznał, 
że im więcej kamer tym większe bezpieczeństwo i lepsze działania służb. Dodał, że 
nowoczesny monitoring to jednak ogromne koszty. Wskazał również, że policja korzysta także z
prywatnych kamer instalowanych przy różnego rodzaju sklepach i punktach usługowych.   

 Radny Leszek Szczasny poprosił o przedstawienie sprawy dodatkowych patroli zleconych przez
miasto. 

 Pan Łukasz Krebs podziękował za 17.500 zł przekazane na dodatkowe patrole i 2.500 zł na 
ogólnodostępny alkomat zamontowany w budynku komendy. Dodał, że urządzenie to cieszy się 
dużym zainteresowaniem. Podziękował również za wsparcie w wysokości 40.000 przeznaczone 
na zakup dwóch samochodów. W kwestii patroli przekazał, że dzięki wspomnianym środkom 
odbyło się 68 dwuosobowych patroli po 8 godzin każdy, przy czym były to zarówno patrole 
zmotoryzowane jak i piesze. Dodał, że patrole były oczywiście realizowane tylko w obrębie 
miasta w miesiącach lipcu, sierpniu i wrześniu. Dalej przekazał, że w sprawozdaniu 
przesyłanym Prezydentowi Miasta wykazano, że podczas patroli dokonano 152 interwencji, 183
wylegitymowania, zatrzymano 3 osoby poszukiwane, zatrzymano 4 osoby na popełnieniu 
przestępstwa, ujawniono 154 wykroczenia, w tym 143 szczególnie uciążliwe, 5 osób 
zatrzymano do wytrzeźwienia. Dodał, że patrole te pełnią również formę nagrody dla 
najlepszych funkcjonariuszy, przy czym patrole te są podejmowane przez funkcjonariuszy w ich
dniach wolnych. Przy tego typu patrolach wykorzystywane są przede wszystkim informacje 
płynące z urzędu miasta, m. in. o ul. Batorego czy ul. Ludwika. Dalej przekazał, że te 
dodatkowe patrole miały również wpływ na to, że komenda w Raciborzu może pochwalić się 
najwyższą wykrywalnością na Śląsku w 2016 r. Dodał, że ten wynik jest utrzymany także w 
pierwszych 5 miesiącach 2017 r.  Dalej odnosząc się do pozostałych statystyk z 2016 r. 
przekazał, że odnotowano większą ilość śmiertelnych ofiar wypadków, przy czym ilość kolizji i 
wypadków zmniejszyła się, z kolei w pierwszych 5 miesiącach 2017 r. nie odnotowano ofiar 
śmiertelnych. Następnie przekazał, że obecnie w komendzie pozostają tylko 3 wolne wakaty, co 
stanowi 1% zatrudnienia.              

 Radny Michał Woś w pierwszej kolejności podziękował za rozwiązanie problemu związanego z
przekraczaniem norm hałasu przez policyjne psy. Następnie odnosząc się do projektu uchwały 
w sprawie przekazanie komendzie środków na dodatkowe patrole w 2017 roku przekazał, że już
miesiąc temu odnosił się sceptycznie do tego projektu mając na uwadze sensowność 
przekazania tych środków w kontekście tego, że partole te mają być formą nagrody dla 
funkcjonariuszy. Uznał że oprócz formy nagrody niezbędne są realne skutki takich działań. 
Dodał, że mimo ok. 150 ujawnionych przypadków spożywania alkoholu w miejscach 
publicznych miały też miejsca przypadki braku wystarczającej reakcji na zgłoszenia dotyczące 
m.in. ul. Rudzkiej. Wskazał, że problem ten pozostaje dalej nierozwiązany. Dalej uznał, że 
potrzeba takich dodatkowych patroli ma sens w gminach gdzie nie ma straży gminnych.     

 Pan Łukasz Krebs przekazał, że nie zgadza się z takim stwierdzeniem, gdyż widzi sens tych 
patroli ponieważ cel został osiągnięty. Dodał, że w przypadku rozbojów i pobić w całym roku 
2016 tylko 1 pobicie nie zostało wykryte. Uznał, że na ten wynik wpływ również miały te 
dodatkowe patrole, pełnione głównie w godz. od 16:00 do 22:00.  Co do formy nagrody tych 
patroli to przyznał, że być może źle się wyraził. Wyjaśnił, że do tej służby są kierowani ci 
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policjanci, którzy po pierwsze wyrażą na to chęć, po drugie mają opinię najbardziej solidnych. 
Dodał, że dodatkowy patrol to oczywiście dodatkowa praca. W zakresie ul. Rudzkiej przekazał, 
że patrole były tam kierowane i w okresie ostatnich 3 miesięcy miały tam miejsce 11 
zgłoszonych interwencji, w tym 1 interwencja dotyczyła spożywania alkoholu przez matkę 2 
miesięcznego dziecka – niepotwierdzona, inna interwencja dotyczyła awantury, inna kradzieży 
telewizora - niepotwierdzona, inna zakłócania ciszy nocnej – potwierdzona, inna zakłócania 
porządku publicznego – zakończona pouczeniem, jeszcze inna awantury domowej – 
potwierdzona – założenie niebieskiej karty, jeszcze inna dotyczyła naruszenia nietykalności 
cielesnej – niepotwierdzona, jeszcze inna kradzieży energii elektrycznej. Dodał, że rejon tej 
ulicy był objęty również patrolami służb zewnętrznych, a w związku z częstymi zgłoszeniami są
tam stałe patrole, gdyż nie można żadnego zgłoszenia zbagatelizować.            

 Radny Leon Fiołka odnosząc się do przygotowanego zestawienia represji i mandatów karnych 
zapytał co takiego zmieniło się, że gdy chodzi o ilość represji z 2016 to jest ona na podobnym 
poziomie jak w roku 2015, natomiast gdy chodzi o nałożone mandaty karne to jest już wzrost o 
25% przy jednoczesnym zmniejszeniu o 20% pouczeń. Następnie zwrócił uwagę na 
prawdopodobny błąd w materiale w pkt. 4.4 gdzie zamiast roku 2016 podano rok 2015.  

 Pan Łukasz Krebs przekazał, że gdy chodzi o represję, to być może jest to związane z jego 
objęciem funkcji komendanta. Uznał, że mimo wzrostu ilości mandatów nadal blisko połowa 
represji kończy się tylko pouczeniem. Dodał, że nie jest to jednak żadna zmiana polityki w tym 
względzie.   

 Radny Piotr Klima zapytał jak często policja sprawdza miejsca, które stanowią potencjalne 
zagrożenia m.in. chodzi o stary szpital, stare koszary i inne opuszczone budynki. Dalej zapytał 
jak wygląda w mieście sprawa związana z narkotykami. Poruszył też kwestie naborów do 
raciborskiej komendy pytając ile osób z miasta taką pracę otrzymało. Odnosząc się do 
informacji o zainstalowanym na komendzie alkomacie zapytała czy takie urządzenia nie 
mogłyby być zainstalowane na stacjach benzynowych. Następnie poruszył sprawę remontu ul. 
Rudzkiej i braku oznakowanych objazdów. Na koniec zapytał czy zaobserwowano w mieście 
zdarzenia związane z emigracją cudzoziemców.       

 Pan Łukasz Krebs przekazał, że do pracy na komendzie zgłasza się wiele osób z Raciborza, 
jednakże ostateczny wybór następuje w Katowicach, także ktoś z Raciborza może otrzymać 
pracę poza miastem. Dodał, że jak tylko się udaje to ściąga takie osoby do miejskiej komendy. 
W kwestii alkomatu przekazał, że stacja benzynowa to też dobry adres. Niemniej przekazał, że 
urządzenie zainstalowane w komendzie spełnia swoją funkcję. Widać to po ilości osób 
badających się, zwłaszcza w niedzielę. W zakresie ul. Rudzkiej nie pozostaje nic innego jak 
wytrzymać do września. Dodał, że nie ma dnia aby służba drogowa nie była kierowana w ten 
rejon miasta. Zdaje sobie też sprawę z problemu jaki stwarza ten remont, bo korki tworzą się 
również przed komendą na ul. Bosackiej. Dodał, że policja nadzoruje czy organizacja ruch w 
tym miejscu odbywa się zgodnie z zatwierdzonym projektem. W zakresie kontroli 
opuszczonych budynków przekazał, że temat jest na stałe wpisany w zakres działań 
funkcjonariuszy, zwłaszcza w okresie zimowym oraz gdy chodzi o zgłoszenia związane z 
bawiącymi się tam dziećmi.      

 Radny Michał Woś przekazał, że szkoda, że tych informacji na temat ul. Rudzkiej nie otrzymał 
wcześniej bo ilość przeprowadzonych interwencji sprawia, że pozostaje tylko podziękować 
komendantowi. Dodał, że jego wątpliwości związane z celowością przekazania środków na 
dodatkowe patrole zostały rozwiane.

 Radny Marcin Fica zapytał o nową aplikację, na której mieszkańcy mogą zgłosić zdarzenia 
policji, spełnia swe zadanie. Dopytał również w kwestii alkomatu.  

 Pan Łukasz Krebs przekazał, że krajowa mapa zagrożeń pozwala na zgłoszenie różnych 
zdarzeń, na które jednak nie jest podejmowana interwencja od razu. Zdarzają się również 
złośliwe zgłoszenia. Dodał, że mimo podejmowanych różnych działań promocyjnych nie jest to 
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jeszcze popularna aplikacja. W zakresie alkomatu przekazał, że jest on ogólnodostępny i wyniki
z niego nie są rejestrowane. Dodał jednocześnie, że w ostatnim okresie zatrzymuje się większą 
ilość nietrzeźwych kierowców zwłaszcza po świętach i w poniedziałki.     

 Radny Tomasz Cofała przekazał, że chyli czoło przed funkcjonariuszami zajmującymi się 
problematyka nieletnich, bo wykonują bardzo dobrą prace, są widoczni w szkołach i ich 
wykrywalność jest duża.  

 Radny Leszek Szczasny zgłosił sugestie zbadania możliwości połączenia krajowej mapy 
zagrożeń z działającym w mieście ESIM-em. Uznał, że im więcej platform tym dla 
mieszkańców staje się to mniej czytelne. 

 Radny Leszek Szczasny zapytał czy badania stanu jakości wody są wykonywane u źródeł w 
zakładzie czy też na końcówkach sieci, u mieszkańców.  

 Pani Karina Talabska – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Raciborzu przekazała, że 
lista miejsc badań jest reprezentatywna dla wodociągów, tzw. punkty monitoringu, które 
sprawiają, że w całym mieście można zapewnić, że woda jest bezpieczna i można ją pić z kranu 
bez przegotowania. Dodała, że jedynym niskim parametrem tej wody jest poziom magnezu ale 
nikt nie dodaje magnezu do wody wodociągowej.   

 Radny Leszek Szczasny zapytał czy zatem można powiedzieć, że stan rur nie wpływa na jakość 
wody u odbiorców.    

 Pani Karina Talabska przekazała, że w tym względzie nie ma żadnych masowych interwencji 
świadczących, że jest inaczej. Zgłaszane przypadki są zawsze badane i nie potwierdzają złej 
jakości wody u odbiorców. 

 Radny Leszek Szczasny przypomniał sprawę granulatu stosowanego na orlikach. Dodał, że w 
odpowiedzi wówczas otrzymał informację, że nic niepokojącego u nas nie stwierdzono. 
Wskazał, że problem jest z atestami tych granulatów. Dodał, że atesty są wykonywane na 
temperatury umiarkowane, a tymczasem coraz częściej mamy u nas tropikalne lato. Poprosił 
więc o pełniejszą informację na temat tych badań oraz o przeprowadzanie tych badań na 
bieżąco.     

 Przew. RM Henryk Mainusz zapytał czy to sugerowanie, że środki stosowane na naszych 
boiskach nie maja atestów.  

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że tego nie powiedział ale zgłasza swoje obawy w tym 
względzie. Dodał, że wskazują na to informacje otrzymywane ze Stanów Zjednoczonych czy 
Holandii.   

 Pani Karina Talabska przekazała, że nie pamięta interwencji z tego roku w tym temacie. 
Wskazała, że tego typu obawy może jedynie przesłać po swojej linii do instytutów naukowych, 
bo terenowe stacje nie mają kompetencji kwestionować tego typu atestów.      

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że w odpowiedzi na wcześniejszą interpelację uzyskał 
informacje, że takie badania były u nas przeprowadzane. 

 Pani Karina Talabska przekazała, że sanepid nie ma możliwości przeprowadzać takich badań.   
 Radny Leszek Szczasny poruszył temat zagrożeń związanych z odchodami gołębi. Wskazał, że 

od kilku lat obserwuje zwiększoną ilość gołębi na balkonach. W związku z tym zapytał czy 
sanepid w tym obszarze podejmuje jakieś działania.     

 Pani Karina Talabska przekazała, że w tej materii sanepid nie przeprowadzał żadnej akcji 
informacyjnej, gdyż w zakresie zachowań względem ptactwa sanepid nie prowadzi żadnych 
działań. Potwierdziła jednak to, że w tej materii najważniejsza jest świadomość zagrożenia.

 Radna Anna Ronin wracając to tematu jakości wody zapytała w jaki sposób nasza woda jest 
szczególnie monitorowana.   

 Pani Karina Talabska przekazała, że ten szczególny sposób monitorowania wynika z tego, że 
nasza woda nie jest chlorowana. Monitorowanie to jest realizowane przez ZWiK z 
częstotliwością określaną przez sanepid. Na dodatek sanepid we własnym zakresie wyrywkowo 
też takie badania przeprowadza.  
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 Radna Anna Ronin zapytała jak wygląda egzekwowanie zaleceń sanepidu kierowanych do 
jednostek oświatowych czy też basenów, mając na uwadze sprawę przedstawiania informacji o 
stanie wody na basenie H2Ostróg również na jego stronie internetowej 

 Pani Karina Talabska przekazała, że zamieszczanie wyników jest jak najbardziej właściwe 
jednakże nie jest wstanie odpowiedzieć czy jest to przedstawiane na stronie internetowej 
basenu. Dodała, że deklaruje przyjrzeć się temu tematowi. 

 Radna Anna Ronin wskazała, że w sprawozdaniu jest też mowa o braku przystosowania toalet  
do potrzeb osób niepełnosprawnych. 

 Pani Karina Talabska wyjaśniła, że stwierdzenie te dotyczyło starych ogólnodostępnych toalet, 
przy czym w niewielkiej odległości są dostępne inne toalety spełniające te wymogi.  

 Radna Anna Ronin odnosząc się do stanu basenu PWSZ zapytała czy w roku obecnym były też 
wykonywane badania. 

 Pani Karina Talabska przekazała, że środki przeznaczone tam były na niewielkie naprawy, a 
generalny remont nie został tam jeszcze przeprowadzony. Niemniej wyjaśniła, że basen nie 
kwalifikuje się do natychmiastowego zamknięcia, a jedynie jest to wyrażenie opinii o tym, że 
wymagany byłby lepszy stan obiektu.  

 Radna Anna Ronin odnosząc się do jadłospisów i stanu higieny jamy ustnej w szkołach zapytała
czy można uzyskać informacje jak wyglądają obecne uwagi w porównaniu do uwag z lat 
poprzednich. 

 Pani Karina Talabska przekazała, że w zakresie higieny jamy ustnej niedociągnięcia dotyczyły 
najmniejszych dzieci. Dodała, że zalecenia te są artykułowane do przedszkoli. Wyjaśniła 
również, że badania te są przeprowadzane dopiero drugi rok więc nie ma jeszcze materiałów 
porównawczych. Uznała jednocześnie, że nie jest to stan dramatyczny. W zakresie jakości 
żywienia i programów profilaktycznych dla uczniów przekazała, że województwo Śląskie jest 
przodujące.      

 Radna Anna Ronin zapytała czy jadłospisy może układać też intendentka. 
 Pani Karina Talabska przekazała, że może to czynić bo jest w tym zakresie szkolona, niemniej 

w większości placówek wykonują to dietetycy.
 Radny Piotr Klima zapytał czy można okoliczne kąpieliska posegregować pod kątem 

bezpieczeństwa zdrowotnego. Zapytał również czy bezpieczne pod kątem czystości są szybkie 
jadłodajnie.  

 Pani Karina Talabska przekazała, że baseny w okresie letnim są szczególnie nadzorowane, a od 
2016 roku właściciele muszą wykonywać badania z większą częstotliwością i przesyłać je do 
sanepidu. Działania sanepidu w tym zakresie mogą w ekstremalnym sytuacjach kończyć się  
nawet zamknięciem obiektu. Dalej wskazała, że poza basenami i kąpieliskiem w Kuźni 
Raciborskiej nie ma w okolicy miejsc bezpiecznych i kontrolowanych. Dodała, że ustanowienie 
innego miejsca musi być poprzedzone zgłoszeniem gminy i przeprowadzeniem odpowiednich 
badań. W zakresie żywienia w tzw. fast foodach to każdy z tych obiektów ma decyzje 
zatwierdzającą działalność w określonym zakresie. Nie dopuszcza się więc działalności 
niebezpiecznej.   

 Radny Marcin Fica zapytał czy w tym roku komenda straży ma szansę dostać nowy wóz 
gaśniczy. 

 Pan Jan Pawnik -  Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu przekazał, 
że w tym roku nie ale przewidywany jest samochodów terenowy. Natomiast w przyszłym roku 
raciborska komenda jest ujęta w dwóch programach, z jednego ma być drabina 40 metrowa, a z 
drugiego samochód gaśniczy średni. Dodał, że będą to samochody w całości sfinansowane ze 
środków pomocowych.    

 Radny Eugeniusz Wyglenda zapytał jak wygląda sprawa budowy nowej komendy.
 Pan Jan Pawnik przekazał, że na chwilę obecną nie ma tematu. Dodał, że w programie 

skierowanym w tym celu jest przed Raciborzem jeszcze kilka miast. 
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 Radny Zbigniew Sokolik w odniesieniu do przedłożonego sprawozdaniu zapytał o powód  
bardzo dużego wzrostu ilości oświadczeń o zamiarze zatrudnienia cudzoziemców w stosunku 
do liczby wydanych zezwoleń na pracę cudzoziemców. 

 Pan Tomasz Muszyński - Zastępca Komendanta Placówki Staży Granicznej w Rudzie Śląskiej 
wyjaśnił, że oświadczenia o zamiarze zatrudnienia i zezwolenia na pracę cudzoziemca to dwie 
odrębne kwestie. Dodał, że forma oświadczenia jest uproszczoną formą zezwolenia i jest to 
procedura bezpłatna. Wynika to z zawartych umów z wschodnimi krajami ościennymi. Dodał, 
że jest to forma promesy do otrzymania wizy, która pozwala na pracę przez 6 miesięcy w 
okresie 12 miesięcy. Dodał, że jest to jednak pole do dużych nadużyć, a świadczy o tym bardzo 
duży wzrost ilości tych oświadczeń. Wskazał, że jest to tendencja w całej Polsce, gdyż jest to 
łatwy sposób na pozyskanie polskiej wizy i w dalszej kolejności udanie się dalej na zachód. 
Dodał, że zarabiają na tym działające grupy przestępcze. Dodał, że działaniami temu 
przeciwdziałającymi są kontrole zarówno straży granicznej jak i państwowej inspekcji pracy.    
W zakresie zezwoleń przekazał, że są one wydawane przez wojewodę i są one odpłatne, a 
procedura bardziej skomplikowana. Korzyścią jest to, że zezwolenie otrzymuje się na taki okres
na jaki wystąpił pracodawca.          

 Radny Leszek Szczasny powtórzył pytanie w zakresie akcji związanych z gołębiami. 
 Pan Zbigniew Mazur - Powiatowy Inspektor Weterynarii w Raciborzu przekazał, że 

inspektoraty weterynarii nie zajmują się prowadzeniem akcji informacyjnej w tym względzie. 
Na dzień dzisiejszy chorobą, która jest zwalczana wśród ptactwa to ptasia grypa. Dodał, że 
pozostałe choroby dotyczą ptactwa dzikiego, które jednak coraz częściej pojawia się w 
miastach, ze względu na łatwy dostęp do jedzenia.  

 Radna Anna Ronin zapytała o potrzeby raciborskiego schroniska.
 Pan Zbigniew Mazur przekazał, że sytuacja w schronisku jest coraz to lepsza, jest nowa 

kociarnia, zaczęła się też akcja wymiany bud dla psów, remontowane są kojce. 
 Radna Anna Ronin zapytała o uchybienia występujące w sklepach zoologicznych.
 Pan Zbigniew Mazur przekazał, że znaczące uchybienia, jak znęcanie się nad zwierzętami, 

niekarmienie nie występują. Były więc to tylko małe uchybienia jak np. przepalona żarówka, 
które są usuwane na bieżąco.  

 Przew. RM Henryk Mainusz  podziękował przybyłym gościom, a następnie zamknął 
przedmiotowy punkt obrad. Materiał pn. „Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa              
na terenie miasta - informacje szefów służb, inspekcji, straży o podjętych działaniach                
w 2016 r.” stanowi zał. Nr 5 do protokołu.

Ad 4. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał informacje o przyznaniu  miastu przez Krajową 
Izbę Gospodarki Nieruchomościami I miejsca w konkursie Inwestycja roku w kategorii tereny 
zielone – za plażę miejską. Następnie przekazał informacje o objęciu przez Miasto Racibórz 660
udziałów w Towarzystwie Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. o łącznej wartości 330.000 zł. 
Dalej przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta poprzedniej kadencji oraz bieżącą 
realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta obecnej kadencji. Przedmiotowe 
informacje stanowią zał. Nr 6 do protokołu. Następnie przedstawił informacje o 
najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista omówionych wydarzeń 
stanowi zał. Nr 7 do protokołu. 

 Przew. RM Henryk Mainusz ogłosił przerwę w obradach od godz. 16:40 do godz. 17:00. 
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Ad 5. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Raciborzu za 2016 rok.

 Radny Franciszek Mandrysz wskazał, że w niektórych miastach ościennych biura zarządzania
kryzysowego połączone zostały ze strażą miejską po to aby w sytuacji zagrożeń szybszy był
przepływ informacji. Zapytał więc czy istnieje taka możliwość również u nas.  

 Prezydent  Miasta  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  temat  jest  dla  niego  obcy.  Uznał,  że  straż
miejska musiałaby zostać włączona do urzędu. Dodał, że sprawdzi ten temat, bo nie ma rzeczy
niemożliwych. Uznał, że trzeba się zastanowić na ile usprawni to działania tych jednostek. Być
może będzie trzeba zajrzeć do tych miast gdzie to funkcjonuje.  

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał czy w związku z istniejącymi obiektami powstałymi z budżetu
obywatelskiego straż miejska miała już zgłoszenia dokonania tam szkód.

 Komendant  Straży  Miejskiej  w  Raciborzu  Wiesław  Buczyński  przekazał,  że  w  ramach
działalności  jednostki  prowadzone  są  kontrole  obiektów  użyteczności  publicznej  i  terenów
MZB, m.in. i siłowni pod chmurką. Dodał, że w ostatnim okresie nie było zgłoszeń dewastacji.
Wskazał, że w tym względzie straż prowadzi również obserwacje obiektów szkolnych. Dodał,
że najczęściej zgłoszenia dotyczą zakłócania porządku na danym terenie w określonym czasie i
wtedy straż reaguje.     

 Radny Leszek Szczasny zapytał o kwestie rozwoju monitoringu w mieście. 
 Komendant Wiesław Buczyński na wstępie wyjaśnił, że kamery na budynku urzędu miasta nie

wchodzą w skład systemu monitoringu. Dalej przekazał, że operator monitoringu obserwuje 10
kamer rozmieszczonych na terenie miasta. Monitoring funkcjonuje już 7 lat. Dodał, że na ilość
zaobserwowanych  zdarzeń  niewątpliwie  wpływ  mają  długo  działające  punkty  sprzedaży
alkoholu. Dalej wskazał, że dalsza rozbudowa systemu, choć kosztowna zapewne przyczyniłaby
się  do  poprawy  bezpieczeństwa.  Dodał,  że  w  chwili  obecnej  jest  przeprowadzana  akcja
wymiana systemu łączności i zastąpienie sygnału radiowego instalacją światłowodową. Dalej
przekazał, że zwiększenie ilości kamer będzie wiązało się z koniecznością zatrudnienia drugiej
osoby do obsługi monitorów.  

 Radny Leszek Szczasny zapytał na jakich zasadach odbywa się obsługa gmin Krzyżanowice i
Kornowac przez straż miejską.  

 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że działa to na zasadzie porozumienia podpisanego z
obu gminami. Dodał, że w gminie Krzyżanowice jest to 1 etat, a w gminie Kornowac 0,9 etatu z
wyliczonymi godzinami, które strażnicy w tych gminach muszą przepracować, zabezpieczając
porządek. 

 Radny Leszek Szczasny zapytał  o  zdarzenia,  które  mają  miejsce  na  ul.  Długiej  w związku
poruszaniem się tam rowerów. 

 Komendant  Wiesław  Buczyński  przekazał,  że  dotyczy  to   w  większości  osób  starszych,
skracających sobie drogę, zdarzają się też osoby młode. W pierwszej kolejności stosowane są
pouczenia ale jeżeli to już nie skutkuje, to są i mandaty.

 Radny Leszek Szczasny zapytał czy straż miejska może reagować na sytuacje, gdy mieszkańcy
wyrzucane meble zabierają do późniejszego spalenia.

 Komendant Wiesław Buczyński przekazał,  że przypomina sobie dwa takie  zgłoszenia,  które
dotyczyły  składowania  mebli  celem  spalenia,  gdzie  w  jednym  przypadku  przeprowadzona
została rozmowa, a w drugim przypadku została przeprowadzona kontrola paleniska. Dodał, że
to  trudne  postępowanie  bo  nie  wystarczą  składowane  meble,  ale  należy  wykazać,  że  były
spalane. Dodał, że w większości przypadków wystarczają rozmowy z tym osobami.

 Radny Leszek Szczasny odnosząc  się  do samego sprawozdanie  zwrócił  uwagę na potrzebę
przytaczania wyników z poprzednich lat, tak aby był to materiał porównawczy.  

 Radny  Tomasz  Cofała  potwierdzając  słowa  radnego  Zbigniewa  Sokolika  o  przypadkach
dewastacji  obiektów  zrealizowanych  w  ramach  budżetu  obywatelskiego  przekazał,  że  nie
zgłaszanie tego typu zdarzeń straży miejskiej wynika, z tego, że zdarzenia takie są zgłaszane w
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wydziale  realizującym  dane  zadanie.  Dodał,  że  dotyczy  to  również  wszelkich  napraw
gwarancyjnych.  

 Radny Piotr Klima zapytał o możliwość wykorzystywania dronów w służbie straży miejskiej.
 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że temat był rozpoznawany ale ze względu na duże

obostrzenia nie mieszczą się one w kompetencji tej służby.
 Radny Zbigniew Sokolik zapytał o akcje „masz psa - masz obowiązek”.
 Komendant  Wiesław  Buczyński  przekazał,  że  to  akcja  prowadzona  każdego  roku  i  raz  na

kwartał  służby rozpoczynają  się  szybciej  ok.  6:30  i  patrole  są  obecne  na  osiedlach.  Dalej
przekazał, że obserwuje, że coraz to więcej mieszkańców sprząta po swoich psach. 

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał co należałoby zrobić aby świadomość była jeszcze większa i
czy pomoże w tym większa ilość śmietników na psie odchody.

 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że na chwilę obecną psie odchody można wrzucać
do ogólnomiejskich śmietników. Dodał, że na skwerach i w parkach umieszcza się dodatkowo
torebki do sprzątania. Uznał, że na osiedlach to zarządcy nieruchomości musieliby wyjść z taką
inicjatywą.    

 Radna  Anna  Ronin  odnosząc  się  do  informacji  o  czynnościach  dokonywanych  w  zakresie
deklaracji w sprawie gospodarowania odpadami zapytała czy komendant pamięta wyniki tych
kontroli. 

 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że chodziło o weryfikacje nieruchomości, które są
zamieszkane lub ewentualnie są niezamieszkane. Nie chodziło zaś o weryfikacje ile osób jest
zgłoszonych. 

 Radny  Franciszek  Mandrysz  w  zakresie  akcji  „Bezdomni”  zapytał  ile  było  miejsc
monitorowanych przez funkcjonariuszy.

 Komendant  Wiesław  Buczyński  przekazał,  że  działania  te  były  koordynowane  przez
pracownika socjalnego OPS, który w tym względzie jest najbardziej zorientowany. Przekazał,
że były to zwykle 3 miejsca. Dodał, że osoba taka zawsze może skontaktować się ze strażą
miejską tak jak każda inna osoba, jednakże w większości osoby te kontaktują się poprzez OPS.
Uznał, że współpraca z OPS w tym zakresie bardzo dobrze się układa.

 Przew.  RM  Henryk  Mainusz  z  uwagi  na  brak  chętnych  do  dalszej  dyskusji  zamknął
przedmiotowy punkt obrad. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Raciborzu za 2016
rok stanowi zał. Nr 8 do protokołu.

Ad 6. 1. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.  

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z autopoprawką – Zał. Nr 9 i 10.

Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXIX/404/2017 stanowi zał. Nr 11 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 12.
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2. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXIX/405/2017 stanowi zał. Nr 13  do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 14.

Ad 7. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Policji 
          w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXIX/406/2017 stanowi zał. Nr 15  do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 16.

Ad 8. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej
          Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXIX/407/2017 stanowi zał. Nr 17  do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 18.

Ad 9. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXIX/408/2017 stanowi zał. Nr 19  do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 20.

Ad 10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego realizacji
            zadania inwestycyjnego pod nazwą: „Projekt budowy drugiego odcinka wschodniej
            obwodnicy Raciborza”.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXIX/409/2017 stanowi zał. Nr 21 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 22.
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Ad 11. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Raciborskiemu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, 22 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXIX/410/2017 stanowi zał. Nr 23  do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 24.

Ad 12. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego
            Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum
            Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2016 r. do 31 grudnia
            2016 r.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXIX/411/2017 stanowi zał. Nr 25  do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 26.

Ad 13. Uchwała w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami
             komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
             komunalnymi oraz stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk na podstawie ulotki przedstawił system gospodarowania 
odpadami komunalnymi funkcjonujący w Raciborzu. Rozdana radnym ulotka składa się z trzech
odcinków , odcinek 1 – jak i gdzie powstają śmieci, odcinek 2 – co dzieje się z wytworzonymi 
śmieciami, odcinek 3 – porównanie metod naliczania opłaty za gospodarowanie odpadami w 
Raciborzu. Całość stanowi zał. Nr 27 do protokołu. Mając na uwadze ostatnie spotkania z 
mieszkańcami przekazał, że mieszkańcy preferują nadal pogłówne. Następnie odnosząc się do 
prezentowanych w mediach informacji oraz do innej ulotki – zał. Nr 28 , która również trafiła 
do radnych przekazał, że jest to totalny brak zrozumienia tematu, próbą manipulacji w celu 
uzyskania korzyści politycznych i jest niedopuszczalnym nadużyciem i oszczerstwem, które 
zamierza ścigać prawnie.      

 Radna Anna Ronin przekazała swoje spostrzeżenia i informacje uzyskane od mieszkańców. 
Uznała, że zapewne nie jest  to ostatnia dyskusja nad wysokością opłaty gdyż mieszkańców 
nadal ubywa. Poprosiła aby radni przypomnieli sobie to co ślubowali na początku kadencji. Na 
początek wskazała, że do dnia dzisiejszego nie dotarła do uchwały, która powinna być 
kluczowa, a która mówiłaby o zgodzie Rady Miasta na podpisanie przez Prezydenta Miasta tak 
drogiej wieloletniej umowy z firmą EMPOL. Dodała, że pamięta tylko uchwałę intencyjną. 
Dalej przekazała, że wycofa się z tego wszystkiego w przypadku gdy zostanie jest 
przedstawiona uchwała o tym jakie będą tego koszty. Następnie przekazała, że wczoraj odbyły 
się konsultacje na których były raptem 4 osoby. Zapytała więc dlaczego odbyły się one tak 
późno i  dlaczego te ulotki nie zostały jeszcze dostarczone do mieszkańców.  Dalej wskazała, że 
podczas konsultacji i w samej ulotce jest zawarta informacja, że odpadów niesegregowanych 
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jest 15 tyś ton, a tych z selektywnej zbiórki jest 5 tyś ton., które jeżeli się nie myli nie muszą 
trafiać na RIPOK. Dalej przekazała, że w ciągu roku napłynęły do niej informacje, które jeżeli 
Rada tak zdecyduje to należałby sprawdzić  poprzez albo specjalnie do tego powołaną komisję 
albo prokuraturę albo inne organy ścigania, że rzekomo były fałszowane wielkości odpadów 
zbieranych na terenie Raciborza. Dalej przekazała, że nie może się zgodzić z cytatem tej ulotki, 
że corocznie obserwowana tendencja spadkowa liczby mieszkańców wymusza konieczność 
podnoszenia stawki. Uznała, że to nielogiczne bo mniejsza liczba mieszkańców będzie 
produkować mniej śmieci, za które powinno się mniej zapłacić. Wskazała więc, że to jak została
skonstruowana umowa jest tutaj sednem sprawy. Uznała, że umowa ta jest niekorzystna, bo 
miasta nie stać na tak drogi system zagospodarowania odpadów - 6,5 mln zł rocznie.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie ma takich uchwał Rady, w których 
zobowiązuje się Prezydenta Miasta do podpisania umowy z firmami. Dodał, że są firmy, które z 
budżetu otrzymały rocznie więcej niż 8 mln zł, np. przy budowie aquaparku. Wskazał, że miasto
na sektor prywatny wydaje ok. 140 mln zł., oczywiście wszystko w określonych procedurach 
przetargowych, również w formie partnerstwa publiczno – prywatnego, do którego ostatnio 
wszystkie gminy są zachęcane. Dodał, że nie ma uchwały na podpisanie umowy z firmą, bo nie 
jest to kompetencja Rady. Rada podjęła tylko kierunkowa uchwałę. Wskazał, że Rada była 
informowana o każdym kroku, o spotkaniach, negocjacjach bo to trwało ponad półtorej roku. 
Dalej przekazał, że takiej uchwały nie było i nie będzie bo za to ponosi odpowiedzialność 
Prezydent Miasta a nie Rada. Dalej przekazał, że Rada może to kontrolować poprzez Komisję 
Rewizyjną albo zlecać kontrole zewnętrzne. Następnie przekazał, że w sprawie odpadów 
rozmawia się od 3 lat. Wskazał, że do formalnych konsultacji nie odniósł się nikt. Uznał, że 
pokazuje to,  że dyskutuje się za długo, zamiast podjąć decyzję. Nie można wszystkiego 
przerzucać na mieszkańców gdyż tą decyzję podejmuje Rada. Oczywiście wszyscy chcą taniej. 
Dalej przekazał, że idąc do grup zorganizowanych zbiera się na spotkaniach ok. 100 - 150 osób,
natomiast na spotkania konsultacyjne ogólnie przychodzi mało osób, wczoraj były to raptem 4 
osoby. Następnie odnosząc się do ilości odpadów przekazał, że 100% odpadów powinno trafiać 
do zintegrowanego centrum przetwarzania  odpadów, nie musi to być jednak jedna firma. 
Gmina może zorganizować jeden przetarg albo osobno przetarg na zagospodarowania odpadów,
a osobno na transport. W Raciborzu zrobiono to osobno bo przetarg na zagospodarowanie ma 
firma wyłoniona w przetargu w formie partnerstwa publiczno – prywatnego na 20 lat, a 
transport osobno w przetargu na 3 lata. Wskazał, że gminy, które mają RIPOK czynią to jak 
miasto, a gminy które nie posiadają RIPOK-a organizują jeden przetarg na wszystko. Nie ma 
jednak gminy, która by 100% odpadów  nie woziła w jedno miejsce. Dodał, że nawet zbierany 
selektywny odpad trzeba posegregować. Wszystkie gminy robią tak samo. W zakresie 
fałszowania ilości odpadów to przekazał, że należy powiedzieć kto to mówi. Dodał, że każdy 
kto ma taką wiedzę powinien zgłosić to do prokuratury. Wskazał, że są to zarzuty karne więc 
trzeba je zweryfikować. Następnie przekazał, że w przypadku mniejszej ilości śmieci miasto 
mniej zapłaci, bo tak spisana jest umowa i jeżeli nie będą się zmieniały inne czynniki to opłata 
też może spadać. Dalej wskazał, że przez 3 lata powinien być z ceną spokój, bo na 3 lata 
określono cenę transportu, a koszty administracji nie powinny się zmienić.  Natomiast nowy 
przetarg na transport za trzy lata może takie zmiany przynieść, bo trudno dzisiaj określić jaka 
będzie cena paliwa. Dalej przekazał, że problem jest w tym, że nie ma nas na tyle mniej aby 
było mniej śmieci. W sumie odpadów jest tyle samo, a brakuje osób w systemie bo się wypisali.

 Radny Michał Fita przypomniał, że na marcowej sesji Radni zdecydowali aby odejść od 
pogłównego i zalecili Prezydentowi Miasta dopracować system od gospodarstwa domowego. 
Dlaczego więc dzisiaj dalej dyskutuje się wokół pogłównego, za którym zagłosował tylko jeden 
radny.  Uznał, że dzisiejsza dyskusja toczy się więc o podwyżce opłat.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jako organ wykonawczy gminy musi płacić. 
Musi więc wiedzieć na jakiej podstawie ma płacić. Dodał, że ma już dość dyskusji na temat 
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systemów. Wskazał, że wykonał swoją pracę gdyż w tej ulotce jest analiza wszystkich metod. 
Dodał, że w przypadku decyzji Rady o zmianie metody to na to się oczywiście zgodzi. Musi to 
być jednak definitywna zmiana nie tylko dalsza dyskusja o zmianie. Dodał, że dla niego 
osobiście ponoszenie większych opłat ze względu na przejście na inny system nie jest 
problemem. Oczywiście nie każdy tak powie, np. osoba samotna nie udźwignie takiej opłaty.     

 Radny Michał Fita przekazał, że ta metoda miała zostać dopracowana.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że niestety nie można mieszać metody pogłównego

z inną metodą. Dodał, że prześledzono w tym względzie wyroki sądów. Dalej przekazał, że 
przedłożył radnym konkretny projekt uchwały bo nie może dłużej już czekać. Dodał, że 
konsultacje przeprowadzone z mieszkańcami utwierdziły go w tym, że mieszkańcy w 
większości akceptują pogłówne. Wskazał, że Rada może przygotowaną uchwałę przyjąć, 
odrzucić albo i zmienić.  

 Radny Michał Fita przekazał, że meritum jego wypowiedzi była kwestia podwyżki, a nie 
zmiany systemu. 

 Radny Marek Rapnicki uznał, że być może w ferworze długiej dyskusji sens ucieka. Niejasność 
bierze się z tego, że Rada ogromną większością głosów skierowała swoją intencję na metodę od 
gospodarstwa, gdyż uniknie się tzw. zafałszowywania danych. Prezydent Miasta miał więc 
pracować tylko nad tą metodą. Przedstawiona zaś uchwała zawraca Radę do czasu przed 
dyskusją w marcu.  

 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że w ulotce nie wykluczono, żadnej z omawianych 
metod, a przedstawiony projekt uchwały to wynik spotkań Prezydenta Miasta z mieszkańcami. 

 Radny Marek Rapnicki przekazał, że radni nie są związani głosem mieszkańców. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w sensie prawnym tak jest. Dalej przekazał, że 

zdaje mu się, że nie dopracujemy żadnej innej metody, bo jest to rzecz trudna. Wyjaśnił, że 
metody od gospodarstwa domowego nie da się dopracować w taki sposób aby nie było 
problemu. Uznał, że każde obniżenie gospodarstwom jednoosobowym, spowoduje 
podwyższenie opłaty gospodarstwom dwuosobowym i wieloosobowym. Wskazał, że obniżenie 
opłaty 27,30 zł do kwoty 20 zł sprawi i tak bardzo dużą podwyżkę w stosunku do obecnej 
opłaty jednoosobowym gospodarstwom. Obniżenie jeszcze niżej sprawi, że wszystko to co 
obniżymy musimy przełożyć na gospodarstwa dwuosobowe. Wskazał, że to tylko matematyka. 
Niemniej wskazał, że na pewno jest to lepiej weryfikowalny system od pogłównego. Dalej 
przekazał, że gospodarstw jednoosobowych jest ok. 4 tys., gospodarstwa dwuosobowych też 
bardzo dużo, a te grupy najbardziej by ucierpiały. Dalej przekazał, że wyroki sądów wskazują, 
że nie można łączyć metody od gospodarstwa domowego z pogłównym, a tego w marcu nie 
uwzględniono. Następnie przeprosił za to, że nie ma dzisiaj alternatywnych uchwał, niemniej 
uznał, że projekt ten można dowolnie zmieniać. Dodał, że materiałem starał się zdążyć na 
komisje.  

 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał na 4 tyś gospodarstw jednoosobowych i drugie tyle albo i 
więcej gospodarstw dwuosobowych więc należy się zastanowić komu najbardziej zaszkodzimy 
wybierając tą metodę. Uznał, że to trochę jak gonienie własnego ogona, a zapłacić i tak trzeba. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk poprosił aby dzisiaj podjąć decyzje, bo nie może dłużej tego 
tematu ciągnąć. 

 Radny Michał Fita wskazując, że dyskusja ta i tak prowadzi do podwyżki zapytał na jak długi 
okres ta podwyżka ma starczyć. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że generalnie nie przewiduje się zmiany 
wskaźników, które miały by spowodować wzrost ceny w przeciągu 3 lat.  Dodał, że nie zakłada 
również dalszego gwałtownego zmniejszenia się liczy osób w systemie, bo to już mamy za 
sobą. Uznał, że to nie zamyka drogi nad dyskusją o zmianie systemu.    

 Radny Zbigniew Sokolik przekazał, że licząc tą podwyżkę na czteroosobowa rodzinę to 72 zł 
rocznie, co dla niektórych wcale nie jest mała kwotą. Następnie wracając do kosztów systemu w
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2016 roku, a konkretnie pierwszego półrocza, który wyniósł  3.317.298,61 zł. podkreślił, że 
wiązało się to wówczas z wywozem odpadów do Knurowa, a nawet celowo czekano z 
wywozem śmieci na uruchomienie naszego RIPOK-a. Natomiast koszt całoroczny zgodnie z 
ulotką to kwota 9,5 mln zł. Uznał, że na pewno gdzieś tkwi błąd, może w umowie z EMPOL-
em.  Podkreślił również, że inne było stanowisko Rady wyrażone w marcu, a inny projekt 
uchwały został przygotowany.   

 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że mając w pamięci dyskusje z poprzedniej kadencji, a 
także zmiany, które nastąpiły od tego czasu w przepisach przekazał, że na marcowej sesji 
głosował za pogłównym. Wskazał, że zmiana systemu będzie wymagała rocznego okresu jego 
dopracowywania. Uznał, że obecny system funkcjonuje, trzeba go tylko uszczelnić. Mając na 
uwadze przygotowaną podwyżkę, przekazał, że jak firma zajmująca się odbiorem i 
zagospodarowanie śmieci zadeklaruję wpłatę darowizny na żłobki, przedszkola i szkoły w 
kwocie 1 mln zł. to będzie głosował za tą uchwałą.      

 Radny Marcin Fica odnosząc się do tej drugiej ulotki i informacji przedstawianych w internecie 
uznał, że jest to pokazywanie mieszkańcom błędnych informacji. Wskazał, że każdy przecież 
wie, że do dzwonów z plastykami wrzuca się również puszki metalowe czy kartony po sokach i 
to musi zostać dalej posegregowane. Uznał, że w tej informacji nie przekazano prawdy. W 
kwestii zmiany systemu uznał, że wprowadzenie różnych opłat dla gospodarstw 
jednoosobowych, dwuosobowych i większych prowadziłoby do kolejnych zmian w zgłaszanych
deklaracjach.  Następnie zapytał Prezydenta Miasta kiedy zostanie przygotowane i przesłane 
posłom wystąpienie w zakresie zmiany przepisów. Zapytał również o elektroniczną możliwość 
zgłaszania deklaracji.      

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że takie wystąpienie ma sens gdy jest wystosowane
przez związek, a nie tylko przez pojedynczą gminę. W zakresie deklaracji przekazał, że na 
chwilę obecną deklaracje te można jedynie pobrać w formie elektronicznej.   

 Radny Marek Rapnicki za ważne uznał to jak wiadomość o podwyżce zostanie przekazana 
mieszkańcom. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że konsultując to z mieszkańcami mówił o różnych 
systemach. Dzisiejsza propozycja uchwały nie zamyka drogi do dyskusji nad zmianą systemu. 
Wskazał jednak, że jest to długa droga, przynajmniej pół roku, co nie pozwoli spiąć systemu. 
Oczekuje więc od radnych konkretnego wyrażenia woli. Dalej wskazał, że generalnie na 
spotkaniach z mieszkańcami tak jest, że przychodzą tylko nieliczni, niemniej mieszkańcy 
wiedzą nad czym odbywa się ta debata. Dodał, że stawia się do dyspozycji jeśli Rada zechce 
powołać jakiś zespół celem dopracowania jakieś metody. Uznał, że każdy system można 
zmienić, nawet i dzisiaj, jeżeli taka będzie wola Rady. Niezależnie od tego jednak obecny 
system nie spina się finansowo. Odnosząc się do słów radnego Zbigniewa Sokolika przekazał, 
że w pierwszym półroczu nie wywożono wszystkiego do Knurowa, pomimo tego, że cena tam 
była atrakcyjna. Chodziło jednak im o to aby Racibórz nie wybudował RIPOK-a. .      

 Radny Marek Rapnicki przekazał, że metoda od gospodarstwa na którą radni zdecydowali się w
marcu nie ma sensu gdy nie premiuje się gospodarstw jednoosobowych. Następnie zapytał co 
jest główną przyczyną obecnej podwyżki.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jest to powód tego, że nie zmienia się ogólna 
ilość odpadów, a ubyło osób z systemu. 

 Radny Marek Rapnicki oceniając autora tej drugiej ulotki, który łączy sprawy raciborskie z 
aferą warszawską przekazał, że albo osoba ta ma tak mocne dowody albo jest po prostu złym 
człowiekiem. 

 Radna Anna Szukalska odnosząc się to tematu przekazała, że półtora roku temu gdy także 
dyskutowano nad podwyżka wskazywał na brak wystarczających konsultacji z mieszkańcami. 
Następnie dodała, że również pracowała w zespole, który miał przygotować informacje o 
innych dostępnym metodach. Zespół zakończył prace pod koniec tamtego roku z myślą, że 
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wypracowane informacje zostaną przedstawione mieszkańcom. Wskazała, że minęło od tego 
czasu kilka miesięcy, po drodze Rada w marcu przyjęła dwa wnioski, a i tak dzisiaj znowu 
dyskutujemy nad podwyżką pogłównego. Jako członek tego zespołu wyraziła żal, że nie 
informowano ich o tym co się zamierza realizować. W kontekście konsultacji przyznała, że 
bardzo trudno jest mieszkańców do takich konsultacji zachęcić niemniej chodziło jej o to aby 
znaleźć sposób na to by ich zaktywizować. Dla przykładu przedstawiła ankiety wysłane do 
mieszkańców ul. Katowickiej w sprawie parkingu. Uznała więc, że nie stało nic na przeszkodzie
aby i z tym tematem wcześniej dotrzeć do mieszkańców w formie ankiet, do których powinna 
zostać dołączona ulotka omówiona radnym przez Prezydenta Miasta. Dzisiaj zaś znowu 
podejmowana jest decyzja pod presją czasu.      

 Przew. RM Henryk Mainusz wskazują na wcześniejsze sugestie Rady co do zmiany systemu nie
oznaczało automatycznie, że miało być taniej. 

 Radna Anna Szukalska przekazała, że chodziło o to aby wszyscy płacili. Dalej przekazała, że 
zabrakło jej wystarczających informacji do rozmów z mieszkańcami.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk zaapelował aby radni wzięli tą odpowiedzialność. Dodał, że 
musiał przygotować taką uchwałę bo odpowiada za realizacje systemu i za jego opłacenie. 
Odnosząc się do metody wypracowywanej przez zespół uznał, że szkoda, że ta metoda w marcu
upadła, bo nie była zła ale uznano, że mieszkańcy jej nie zaakceptują. Następnie uznał, że  
konsultacje może prowadzić Prezydent Miasta ale mogą je prowadzić również radni. Uznał, że 
spotkania z mieszkańcami to także obowiązek radnych. Uznał, że stawki na pewno nie uda się 
skonsultować, może jedynie metodę. Jeżeli więc Rada uważa, że jest szansa na zmianę metody 
to można o to mieszkańców zapytać. Uznał, że warto zapytać po tym jak do każdego domu 
dotrą przygotowane ulotki.         

 Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że można to robić jeszcze pół roku, ale pytanie jest inne 
czym zapłacimy w październiku, listopadzie i grudniu za śmieci.    

 Radna Anna Szukalska wskazała, że dotychczasowe konsultacje odbyły się głównie u 
emerytów, a chodzi o reprezentatywne spotkania.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że to bardzo zorganizowana grupa. Nic nie stoi na 
przeszkodzie aby radna takie spotkanie zorganizowała.  

 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał na działania gazowni, energetyki czy innych tego typu 
firm, które nie przeprowadzają żadnych konsultacji.  

 Radny Michał Fita wskazał, że za prąd można zapłacić w różnych firmach, a za śmieci płaci się 
monopoliście.     

 Radny Marek Rapnicki przekazał, że z jednej strony solidaryzuje się z radną Anną Szukalską 
ale z drugiej strony ulotka uświadamia, że nie ma lepszej metody niż pogłówne. Bolączka 
jednak tego systemu jest to, że są braki w ewidencji przez nieuczciwość mieszkańców. Uznał 
jednak, że temat sprowadza się do wzięcia odpowiedzialności za podwyżkę. Zadał więc pytanie 
dlaczego podwyżka o 1,50 zł , a nie 0,75 zł. Za ważne też uznał odpowiedź na pytanie jak 
znaleźć tych, którzy oszukują.       

 Radny Franciszek Mandrysz wskazał, że materiał został przygotowany i nie pozostaje Radzie 
nic innego jak podjąć decyzję i przegłosować uchwałę.  

 Radny Marcin Fica przekazał, że w marcu Rada zobowiązała Prezydenta Miasta do 
dopracowania metody od gospodarstwa domowego i Prezydent Miasta przygotowując ulotkę i 
przedkładając projekt przedmiotowej uchwały zdecydował o wyborze mniejszego zła.      

 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazała, że dyskutując rok temu nad pogłównym zwracano 
uwagę na potrzebę przygotowania ulg dla rodzin wielodzietnych, czego nie udało się 
wypracować. Uznała więc, że ta podwyżka najbardziej uderzy właśnie w te rodziny.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że ulg w tym systemie nie można robić. Natomiast 
dodał, że można rozważyć czy w karcie dużej rodziny nie wprowadzić takiej pozycji, przy czym
muszą to być dodatkowe środki nie pochodzące z tych opłat.       
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 Radny Paweł Rycka przyznał, że świadomie też wybierze mniejsze zło i będzie głosował za tą 
uchwałą, pomimo tego, że ma rodzinę pięcioosobową. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że już wie dlaczego taki projekt uchwały został 
przygotowany.  

 Przew. RM Henryk Mainusz przyznał, że nie rozumie tej wypowiedzi. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że radni mogą zaproponować inne rozwiązanie. 
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że powinno to być jednak rozwiązanie kompleksowe 

poparte wyliczeniami. Dodał że może nawet ogłosić przerwę w tym celu.
 Radny Michał Woś zapytał po co przerwa i w jakim trybie ma zostać zarządzona.   
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że dwie godziny temu gdy ogłaszał przerwę nie było 

problemu.
 Radny Michał Woś zwrócił uwagę, że dzieje się to w momencie dyskusji więc powinno zostać 

to przegłosowane.
 Przew. RM Henryk Mainusz wycofał się z ogłaszania przerwy i następnie z uwagi na 

pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, 13 głosami za, 10 przeciw i 0 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXIX/412/2017 stanowi zał. Nr 29 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 30.

Ad 14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości
             położonych w Raciborzu w rejonie ul. Opawskiej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXIX/413/2017 stanowi zał. Nr 31 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 32.

Ad 15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu
             położonej w Raciborzu przy ul. Cegielnianej.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Anna Szukalska zapytała o tryb sprzedaży.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że będzie to przetarg.
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXIX/414/2017 stanowi zał. Nr 33  do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 34.
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Ad 16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek inwestycyjnych
             położonych w Raciborzu przy ul. Bartka Lasoty.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXIX/415/2017 stanowi zał. Nr 35 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 36.

Ad 17. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/489/2013 Rady Miasta Racibórz z dnia
             18 grudnia 2013 r. w sprawie nadania Statutu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji 
             w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXIX/416/2017 stanowi zał. Nr 37  do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 38.

Ad 18. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/464/2013 Rady Miasta Racibórz 
             z dnia 30 października 2013 r. w sprawie nadania Statutu Miejskiemu Zarządowi
             Budynków w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXIX/417/2017 stanowi zał. Nr 39 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 40.

Ad 19. Uchwała w sprawie realizacji projektu "ŚWIĄTECZNE / SVÁTEČNÍ
            JARMARKI(Y)" w ramach programu INTERREG V-A REPUBLIKA CZESKA-
            POLSKA.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Anna Ronin poprosiła o przedstawienie przez Prezydenta Miasta informacji na temat 
kosztów takich jarmarków.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że koszty jarmarków różnią się w zależności jaki to
jest jarmark. Najdroższy jest Jarmark Bożonarodzeniowy, który w 2016 r. kosztował 137.184 
zł., Jarmark Wielkanocny 27.321 zł., Jarmark Św. Marcelego 17.086 zł. Dodatkowo przekazał, 
że domki wykorzystywane na jarmarkach zostaną zakupione tak aby nie trzeba było ich już 
wynajmować  - koszt 50.000 zł., zostanie zakupiona również scena mobilna za 25.000 zł., a 
także dekoracje za 60.000 zł i namiot sferyczny wraz kinem za 120.000 zł.       

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
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Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXIX/418/2017 stanowi zał. Nr 41 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 42.

Ad 20. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII/89/2003 Rady Miasta Racibórz z dnia 
             14 maja 2003 r. w sprawie zasad usytuowania na terenie miasta Racibórz miejsc
             sprzedaży i podawania napojów alkoholowych.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała czy jest jakieś wyjaśnienie dlaczego Raciborska Rada 
Pożytku Publicznego odstąpiła od opiniowania tej uchwały.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że większością głosów rada zadecydowała o nie 
opiniowaniu tej uchwały. 

 Radny Piotr Klima uznał, że restrykcje u nas powodują odwrotny skutek, dla przykładu wskazał
Czechy. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w szkołach oczywiście nie można ale już na 
basenach u nas ma być zgoda. 

 Radny Leszek Szczasny zapytał czy w związku z tą zmiana niektóre obiekty utracą koncesje.  
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że raczej przybędzie i dotyczyć to będzie basenu i 

campingu w Oborze oraz aquaparku.  
 Radny Leszek Szczasny zapytał skąd u nas wzięła się liczna 50 metrów od lokalu.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że zakazy na terenie szkoły są ustawowe, natomiast

odległości Rada ustala sama.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że ówczesna Rada tak postanowiła, a dzisiaj łagodząc 

trochę te zapisy wprowadza się drobne zmiany.  
 Radny Leszek Szczasny uznał, że szkoda, że rada pożytku nie wypowiedziała się w tym 

temacie, mimo tego, że były w tym gremium osoby które w tej sprawie chciały się 
wypowiedzieć. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że rada pożytku nie opiniowała ale dotarła do niego
jedna uwaga, która dotyczyła liczenia tych odległości dojścia. Wyjaśnił, że droga ta jest liczona 
po drodze dojścia zgodnej z przepisami, to znaczy np. po pasach, a nie na skróty.       

 Radny Wiesław Szczygielski zapytał o tryb zgłaszania swoich opinii w konsultacjach 
społecznych przez inne organizacje, a nie tylko radę pożytku. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że tryb konsultacji został określony w uchwale i 
jest to ogłaszane w BIP-ie.   

 Radny Wiesław Szczygielski zapytał czy taka uchwała nie musi być również konsultowana z 
komisją przeciwalkoholową.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że projekt tej uchwały został skonsultowany 
również z komisją przeciwalkoholową. Dodał, że sugestią tego gremium było wyłączenie z tej 
propozycji basenów krytych. Wskazał, że nie była to jednomyślna opinia, a tylko sugestia. 
Uznał, że w aquaparku nie powinno być z tym jednak żadnych problemów.  

 Radny Wiesław Szczygielski uznał, że jest bardzo liberalne podejście, trochę jak puszczenie 
wszystkiego na „wolny wylew”.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że dotyczy to tylko obiektów sportowo – 
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rekreacyjnych, które pod tym względem nie były konkurencyjne w stosunku do innych, 
okolicznych obiektów.    

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXIX/419/2017 stanowi zał. Nr 43 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 44.

Ad 21. Uchwała w sprawie uzgodnienia przeprowadzenie zabiegów pielęgnacyjnych 
             i konserwacyjnych pomników przyrody.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXIX/420/2017 stanowi zał. Nr 45 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 46.

Ad 22. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr III/27/2002 Rady Miasta Racibórz z dnia 
             20 grudnia 2002 r. dotyczącej ustalenia zasad przyznawania radnym diet oraz zwrotu
             kosztów podróży służbowych.

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że uchwała została wniesiona pod obrady wimieniu klubu 
radnych. W uzupełnieniu uzasadnienia uchwały przekazał, że jeżeli  powiedziano A i 
wprowadzono system eSesja to teraz należy powiedzieć B i zmienić wysokość diet 
wiceprzewodniczącym rady. Wskazał, że jest to zrównanie sytuacji wiceprzewodniczących rady
z sytuacją wiceprzewodniczących komisji.   

 Radny Andrzej Rosół odnosząc się do projektu uchwały przekazał, że oprócz zadań sesyjnych 
wykonywanych na polecenie przewodniczącego swoją dietę wiceprzewodniczącego 
wykorzystywał na realizację działań pro kulturalnych, m.in. zrealizował szereg recitali i 
koncertów, a ostatnio zaangażował się w realizację I Raciborskiej Gali Młodych Talentów.  
Uznał, że w tej sytuacji będzie głosował przeciw temu projektowi. 

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że wiceprzewodniczący mówiąc te słowa się ośmieszył, bo 
nie chodzi o ta oby licytować się na to kto co robi pełniąc swoją funkcję. Dalej wskazał, że w 
statucie jest napisane co jest obowiązkiem pierwszego i drugiego wiceprzewodniczącego. 

 Radny Marek Rapnicki zapytał czy wolno nam powiedzieć, że obowiązki 
wiceprzewodniczących ograniczają się do liczenia głosów, których się już nie ma. Uznał, że 
sprowadzanie roli prezydium wyłącznie do liczenia głosów to uchybianie Radzie jako całości.   

 Radny Leszek Szczasny uznał, że radny Marek Rapnicki również powinien zajrzeć do statutu i 
ustawy o samorządzie gminnym. Dalej wskazał, że był nawet pomysł usunięcia obu stanowisk 
wiceprzewodniczących, niemniej ustawa zakłada, że przynajmniej jeden wiceprzewodniczący 
musi zostać powołany. Dlatego też na początku tej kadencji podjęto próbę likwidacji jednego z 
tych stanowisk. Na koniec zapytał, czy któryś z wiceprzewodniczących jest przygotowany do 
elektronicznego poprowadzenia obrad.      

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że system nie sprawia problemu w obsłudze. Dalej 
przekazał, że nie zawsze jak się dużo mówi to się mówi mądrze. Wskazał również na zwyczaj 
na Śląsku gdzie młodzieńcy raczej nie pouczają starszych. Uznał, że było to niegrzeczne.  

 Radny Marek Rapnicki zapytał radnego Leszka Szczasnego czy ma rozeznanie jak ta kwestia 
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wygląda w innych miastach  
 Radny Leszek Szczasny przekazał, że w tym zakresie jesteśmy liderami gdyż stosunkowo 

niewiele gmin wprowadziło taki system jak u nas. Uznał, że zawsze zachęcał do tego aby być 
liderami i nie jest to dla niego argument.

 Radny Piotr Klima uznał, że wbrew pozorom rzecz jest poważna i należy przemyśleć zmiany w 
uposażeniu radnych. Zapytał też czy zasadne jest pokazywanie na co radni wydają swoje diety.  

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że diety radnych są zwolnione z podatku, a radni 
składają oświadczenia majątkowe. Nie można nikomu narzucać na co ma wydawać te środki. 

 Radna Anna Szukalska zapytała czy uczciwe jest pobierać dietę funkcyjną i nie uczestniczyć w 
komisjach.  

 Radny Krzysztof Myśliwy przekazał, że przychodzi na komisje dość późno z uwagi na to, że 
długo pracuje.

 Radna Anna Szukalska wskazała, że każdy ma obowiązki służbowe i zdarzają się różne 
sytuacje, nie mniej każdego powinno się traktować jednakowo i za nieobecności dieta powinna 
zostać obniżana.   

 Radny Krzysztof Myśliwy przekazał, że pełniąc swoją funkcję kilkakrotnie też reprezentował 
radę w delegacjach Urzędu Miasta.

 Radna Anna Ronin wskazała, że przed chwilą głosowano podwyżkę opłaty i radni ochoczo 
głosowali za, a gdy trzeba obniżyć dietę to broni się tego jak lew.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził 
głosowanie.

 Radny Tomasz Cofała zgłosił fakt, że nie zdążył zagłosować, a system pokazał, że już 
zagłosował za, a on jest przeciw. 

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że zarządza powtórzenie głosowania. 
 Radny Michał Woś poprosił o informację w ilu przypadkach gdy taka sytuacja zdarzyła się po 

tej stronie sali też powtarzano głosowanie.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że powtórzył głosowanie gdy problem zgłosiła radna 

Zuzanna Tomaszewska. 
 Radny Marek Rapnicki przekazał, że nie cierpi populizmu. W tym miejscu zestawił dwie diety 

wiceprzewodniczących z zakupem sprzętu, który się zacina.
 Radny Andrzej Rosół z uwagi, że jego wystąpienie wywołało taką burzę oświadczył, że nie 

weźmie udziału w tym głosowaniu.
 Przew. RM Henryk Mainusz zarządził powtórzenie głosowania.
Rada przy 21 głosujących radnych, 9 głosami za, 12 przeciw i 0 wstrzymujących się odrzuciła
powyższą uchwałę (1 radny nie głosował i 1 radny nieobecny). 
Projekt nieprzyjętej uchwały stanowi zał. Nr 47 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 48.

 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazała, że z pierwszego głosowania wynika, że nie tylko radny
Tomasz Cofała się pomylił.

 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że głosowanie to nie zostało zakończone.
 Radny Jan Wiecha wskazał, że uchwała zawierała dwa wątki, jeden dziwny dotyczący liczenia 

głosów, drugi w miarę logiczny dotyczący zastępowania przewodniczącego. Dodał, że samo 
uzasadnienie uchwały dokonane przez radnego Leszka Szczasnego było niepoważne.

 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazała, że chodziło tutaj o pokazanie, że wydatek poczyniony 
na system sprawił mniej pracy tych osób na sesji. 

 Radny Jan Wiecha wskazał, że główną wartością zakupionego systemu jest to, że zrezygnowano
z papieru i ułatwiono dostęp do materiałów. Uznał, że liczenie głosów jest rzeczą mało istotną.

 Radny Tomasz Cofała jeszcze raz podkreślił, że nie dotknął ekranu, a głos jego pojawił w 
systemie. Dodał, że nie pomylił się jak to sugerują niektórzy.
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 Radna Anna Ronin uznała, że nie można tego słuchać bo rozumie, że jedna osoba mogła nie 
dotknąć urządzenia ale aby były to 3 osoby. Dalej wskazała, że tylko radny Tomasz Cofała 
zgłosił problem z urządzeniem, nie zgłaszał tego radny Marcin Fica i jeszcze jedna osoba. 

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że nie wypada aby tak wszystkich tutaj pouczać. 
 Radny Wiesław Szczygielski przekazał, że gdy radny Tomasz Cofała zgłosił problem ze swoim 

głosem już nie zagłosował. 
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że w takich sytuacjach zwykle to on decyduje kiedy 

zakończyć głosowanie. Następnie zamknął przedmiotowy punkt obrad.  

 
Ad 23. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem „Zasłużony dla Miasta
             Raciborza”.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że wnioskodawcą jest Rada Parafialna i podpisując 
się pod uzasadnieniem uchwały uważa, że propozycja ta jest słuszna.

 Radny Piotr Klima zwrócił uwagę na sprawę formalną, tj. na zapisywanie w tego typu 
uchwałach tytułów naukowych. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że wszystko to zostało opisane w uzasadnieniu.   
 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały.
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 21 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXIX/421/2017 stanowi zał. Nr 49 do protokołu. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 50.

Ad 24. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Radny Jan Wiecha przedstawił i przedłożył zapytanie dotyczące otwartego konkursu ofert na 
realizację zadań publicznych z dziedziny kultury – zał. Nr 51.

 Radny Marcin Fica odnosząc się do słów radnego Leszka Szczasnego o tym, że jego zasługą 
jest otwarcie rynku dla rowerzystów przekazał, że to on chodził za tą sprawą od samego 
początku.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska przedstawiła następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie oznaczenia zjazdu z autostrady A1 w miejscowości Gorzyczki tablicą kierującą 

na Raciborski Zamek, 
2) w sprawie przetargu na akcję sadzenia 25 drzew na 800 lat praw miejskich Raciborza. 

 Radny Wiesław Szczygielski przedstawił interpelację w sprawie utworzenia w mieście punktu 
orzekania w sprawie niepełnosprawności, a konkretnie o wsparcie powiatu w zakresie 
utrzymywania tego punktu. Uznał jednocześnie, że należy z taką inicjatywą zwrócić się do 
wszystkich gmin powiatu.  

 Radny Franciszek Mandrysz przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie przedstawienia na najbliższej sesji sprawozdania z realizacji programu rozwoju  

przedsiębiorczości, 
2) w sprawie powrotu do dobrej praktyki tworzenia i przedkładania radnym wieloletnich 

planów inwestycji drogowych dla dzielnic miasta. 
 Radny Zbigniew Sokolik przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie informacji na temat wielkości dodatkowych środków i terminu zakończenia prac 
remontowych na stadionie przy ul. Srebrnej,
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2) w sprawie ubezpieczenia plaży miejskiej i kosztów poniesionych w związku z ostatnim jej 
zalaniem,

3) w sprawie przedstawienia kalkulacji wywozu śmieci za cały 2016 r.     
4) w sprawie przedstawienia informacji w temat RDRP.

 Radna Anna Ronin przedstawiła następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie funkcjonowania Biura Zarządzania Kryzysowego i sygnalizowanych przez 

Prezydenta Miasta utrudnień w kontaktach ze służbami. Dalej zapytała czy wiadomo od 
jakiego poziomu wody należy ewakuować plażę i jaki poziom wówczas miała Odra,    

2) w sprawie sprawozdania z sanepidu wskazała na potrzebę przekazania dyrektorom szkół 
wszelkich uwag tego sprawozdania odnoszących się do jednostek oświatowych,

3) w sprawie uszczegółowienia tematu dotyczącego fotowoltaniki na aquaparku H2Ostróg.
 Radny Leszek Szczasny przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie braku odpowiedzi na interpelację na temat zanonimizowania danych rejestru 
umów, 

2) w sprawie udostępniania mieszkańcom stadionu miejskiego po jego remoncie,  
3) w sprawie zgłaszanej kilka miesięcy temu konieczności rozstrzygnięcia przez nadzór 

prawny kwestii prawidłowości niektórych zapisów statutu Rady Seniorów, m.in. obostrzenia
co do wieku, 

4) w sprawie jasnej wykładni nadzoru prawnego na temat jawności odnoszącej się do danych 
osobowych osób prywatnych przedstawianych czy to na komisji czy sesji Rady Miasta, 
także w kontekście osób, które wyrażą na to zgodę,

5) w sprawie możliwości jego uczestniczenia w posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa Ruchu 
Drogowego w kwestii kontraruchu rowerów po drogach jednokierunkowych,    

6) w sprawie dalszej nieobecności na sesji przedstawiciela Wojewódzkiego Konserwatora 
Zabytków w Katowicach,
▪ Przew, RM Henryk Mainusz przytoczył w tym miejscu odpowiedź uzyskaną z Katowic 

na powtórne zaproszenie ma sesję.
7) w sprawie sporu, który wynikł na Komisji OKSRiOS w kwestii przedstawiania 

indywidualnej sprawy mieszkańca i nie rozumienia na czym polega samorząd. Uznał, że 
było to skandaliczne.  

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że radny Leszek Szczasny mija się z prawdą, bo 
chodziło o to, że indywidualne sprawy mieszkańców załatwiane są podczas przyjęcia stron.

 Radny Leszek Szczasny kontynuując wypowiedź na podstawie zapisów ustawy i statutu 
przedstawił w jaki sposób radny powinien przedkładać sprawy mieszkańców. Dalej w podobny 
sposób przytoczył jakie zadania spoczywają na przewodniczącym i wiceprzewodniczących, 
podkreślając, że nie rozumie się na czym polega samorząd. Następnie przekazał, że kpiną z 
mieszkańców jest urządzanie konsultacji o godz. 16:00. Dalej nazwał skandalem wcześniejsze 
głosowanie.  Dodał, że wydawało mu się, że w tak oczywistej sprawie radni nie podniosą ręki, 
jednak pokazali swą bezczelność. W związku z tym zaproponował tym radnym aby na 800 lecie
miasta złożyli swe mandaty. Dalej uznał, że radni ci powinni to wytłumaczyć mieszkańcom. 
Dodał, że kluczowe w elektronicznym systemie było umożliwienie jawności głosowań.   

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że jak długu tu siedzi nie słyszał takiej tyrady, która by 
niczego nie wnosiła.  

 Radny Wiesław Szczygielski przypomniał radnemu Leszkowi Szczasnemu, że głosowania 
radnych są suwerenne, głosują według własnej woli, a skoro radny chce tak rozliczać innych z 
głosowań to zapytał  dlaczego radny wstrzymał się od głosu podczas honorowego głosowania w
sprawie tytułu zasłużony dla Miasta Raciborza.

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że nie wstydzi się tego, że się wstrzymał od głosu. Dodał, że
wcześniej ustalono aby tego nie roztrząsać na sali.

 Radny Wiesław Szczygielski przekazał, że w tym momencie nie oczekuje już od radnego 
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żadnego wytłumaczenia.
 Radny Leszek Szczasny wyjaśnił, że powodem dla którego się wstrzymał była sprawa wieży 

widokowej w kościele Farnym.    
 Radny Leon Fiołka przedłożył do protokołu zapytania i interpelacje wynikające z uwag 

mieszkańców  –  zał. Nr 52. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk odnosząc się do słów radnego Leszka Szczasnego przekazał, 

że sposób w jaki ogłasza on swe poglądy jest co najmniej niegrzeczny. Dodał, że nie pouczał 
radnego na ostatniej komisji. Wyjaśnił również, że w ostatnim okresie bardzo dużo konsultuje. 
Kończąc uznał, że styl w jaki radny Leszek Szczasny uprawia politykę jest dla niego nie do 
przyjęcia. Następnie przedstawił odpowiedzi na następujące zapytania i interpelacje radnych:
 Odnośnie zapytania radnego Jana Wiechy w sprawie konkursu ofert na realizację zadań 

publicznych z dziedziny kultury przekazał, że generalnie miasto mało wydaje środków na 
współpracę z partnerami społecznymi, mimo tego, że została ona podwojona w stosunku do 
lat poprzednich. Dodał, że nasz system wsparcia na pewno wymaga dopracowania.

 Odnośnie otwarcia rynku dla rowerzystów przekazał, że najważniejsze, że cel został 
osiągnięty.  

 Odnośnie zapytań radnej Zuzanny Tomaszewskiej:
1) w sprawie oznaczenia zjazdu z autostrady A1 w miejscowości Gorzyczki tablicą 

kierującą na Raciborski Zamek przekazał, że powiat w tej sprawie czynił już zabiegi ale 
sprawdzi to jeszcze raz, 

2) w sprawie akcji sadzenia 25 drzew na 800 lat praw miejskich Raciborza przekazał, że 
musi zostać zorganizowany przetarg. 

 Odnośnie interpelacji radnego Wiesław Szczygielskiego w sprawie utworzenia w mieście 
punktu orzekania w sprawie niepełnosprawności przekazał, że ze strony miasta zawsze 
można liczyć na wsparcie. Dodał, że pozostałe gminy też powinny się w to zadanie włączyć.

 Odnośnie interpelacji radnego Franciszka Mandrysza:
1) w sprawie przedstawienia na najbliższej sesji sprawozdania z realizacji programu 

rozwoju  przedsiębiorczości przekazał, że temat ten jest tak planowany,
2) w sprawie powrotu do dobrej praktyki tworzenia i przedkładania radnym wieloletnich 

planów inwestycji drogowych dla dzielnic miasta przekazał, że zostanie to 
przedstawione na sesji sierpniowej. 

 Odnośnie zapytań radnego Zbigniewa Sokolika:
1) w sprawie prac remontowych na stadionie przy ul. Srebrnej przekazał, że remont został 

tam już zakończony, a wspomniane roboty dotyczą prac podjętych przez zarządu klubu, 
które niewykluczone, że będą potrzebowały wsparcia miasta,

2) w sprawie plaży miejskiej przekazał, że nie jest ona ubezpieczona ale ubezpieczone są 
sprzęty. Dodał, że szkodą w ostatniej akcji jest piasek i częściowo zniszczone alejki. 
Wyjaśnił, że kontenery są przenośne ale woda do kontenerów się nie dostała,

3) w sprawie przedstawienia kalkulacji wywozu śmieci za cały 2016 r. przekazał, że 
zostanie to przygotowane,

4) w sprawie przedstawienia informacji w temat RDRP przekazał, że na chwilę obecną nie 
ma jeszcze informacji. Uznał, że decyzja powinna być znana w przyszłym tygodniu.

 Odnośnie interpelacji radnej Anny Ronin:
1) w sprawie funkcjonowania Biura Zarządzania Kryzysowego przekazał, że nie ma 

problemów jeżeli chodzi o prowadzenia akcji przeciwpowodziowej ale o kontakty z 
RZGW i innymi służbami, których siedziby są poza Raciborzem, np. PEC. Dodał, że 
chodzi o to aby Wojewoda narzucił odpowiednie kanały kontaktu,

2) w sprawie zaleceń z sanepidu przekazał, że wszystkie jednostki oświatowe takie 
zalecenia otrzymują,

3) w sprawie tematu dotyczącego fotowoltaniki na aquaparku H2Ostróg przekazał, że 
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temat powstawał od dość dawna, najpierw miało to być zadaszenia lodowiska ale 
najprawdopodobniej będzie to na koronie stadionu albo częściowo na dachu aquaparku, 

 Odnośnie interpelacji radnego Leszka Szczasnego:
1) w sprawie braku odpowiedzi na interpelację na temat zanonimizowania danych rejestru 

umów przekazał, że odpowiadał na to ustnie na poprzedniej sesji. Dodał, że chodzi o to 
aby uzyskać jednoznaczne stanowisko SKO albo sądu. Wskazał, że nie chodzi w tej 
sytuacji o jakąś złośliwości ale o to aby uzyskać jednoznaczne rozstrzygnięcie,

2) w sprawie stadionu miejskiego zapewnił, że zostanie on na pewno po modernizacji 
udostępniany mieszkańcom,

3) w sprawie zgłaszanej wcześniej kwestii statutu Rady Seniorów przekazał, że odpowie na
piśmie,

4) w sprawie jasnej wykładni nadzoru prawnego przekazał, że tak jak już wspomniał 
chodzi o to aby uzyskać jednoznaczne rozstrzygnięcie albo SKO albo sądu 
administracyjnego,

5) w sprawie możliwości uczestniczenia w posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa Ruchu 
Drogowego w kwestii kontraruchu rowerów po drogach jednokierunkowych przekazał, 
że najlepiej aby zwrócił się bezpośrednio do Starosty Raciborskiego,  

6) w sprawie Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w Katowicach przekazał, że nie 
będzie się odnosił, 

Ad 25. Zakończenie sesji. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesję Rady 
Miasta Racibórz, godz. 2137.

Protokołował:
Leszek Jureczko Przewodniczący Rady

    Henryk Mainusz
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